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دولت چهاردهم درپی رفع فیلترینگ 
است، اما موانع بر سر راه این دولت کم 
در  که  تندرویی  مخالفان  از  نیســت، 
شــورایعالی فضای مجازی رخنه کرده 
که مخالفت خود  دارانی  تریبون  تا  اند 
برای رفــع فیلترینگ را تکرار و تکرار 

می کنند.
به گــزارش خبرآنلایــن، مخالفان رفع 
فیلترینگ باز هم فعال شده اند. از صاحبان 
تریبون نماز جمعه گرفته تا اجاره نشــینان 
بهارســتان، کمتر روزی اســت کــه از رفع 
فیلترینگ ابــراز نگرانی نکننــد و بر طبل 

مخالفت نکوبند.
کاسبان فیلترینگ فعال شدند 

پزشکیان توضیح داد
هنــوز خبری از رفع فیلترینگ نیســت، 
هنوز جلسات شــورای عالی فضای مجازی 
ادامــه دارد و هنــوز تصمیمــی درباره رفع 
فیلترینگ گرفته نشده است، اما هجمه های 
سنگینی به پاستور و شخص رئیس جمهور 
وارد می شــود. هجمه هایی که در آن جانب 
کاســبانی گرفته می شود که عایدی شان از 
فیلترینگ به رقم ۲۰ همت رســیده است. 
این هجمه ها آنقدر ســنگین بود که مسعود 

پزشکیان ناچار به توضیح شد.
رئیس جمهوری در پاسخ به منتقدان رفع 
فیلترینگ گفت؛»نتایــج ارزیابی های علمی 
و تحلیل اثرات اجتماعی فیلترینگ نشــان 
می دهــد که هیچ یک از اهــداف این طرح 
محقق نشده بلکه مضرات و مشکلات دیگری 
نیــز ایجاد کرده، اما تعجب آور اســت که ما 
همچنان نســبت به ادامه این روند پرضرر و 

بی نتیجه اصرار داریم.
رئیس جمهوری با بیان اینکه طرح دولت 
بــرای رفع فیلترینگ به معنــای رها کردن 
فضای مجازی نیســت، بلکه موجب توسعه 
و تقویت حکمرانی و استفاده بهینه مردم از 
آن خواهد شد، گفته بود»بنای دولت توسعه 
آموزش و تولید محتواهای فرهنگی به ویژه 
برای نوجوانان و جوانان و نیز افزایش خدمات 
دولتی بر بستر شبکه های اجتماعی است که 
منجر به اســتفاده بهینه از اینترنت خواهد 
شــد.« پزشــکیان همچنین با بیان اینکه 
دولت به دنبال ایجاد نگاه مشــترک با دیگر 
نهادهای حاکمیتی دربــاره رفع فیلترینگ 
است، بر ضرورت تســریع در اجرای مصوبه 
جلسه شورای عالی فضای مجازی و تشکیل 
کارگروه ویژه به منظور بررسی ابعاد مختلف 
این موضوع، رفع دغدغه ها و نگرانی ها در این 
زمینه و ارائه نتیجه به جلسه بعدی این شورا 

برای تصمیم گیری نهایی تأکید کرد. 
اما مسعود پزشکیان هرچقدر که از نتایج 
ارزیابی های علمی و تحلیل اثرات اجتماعی 
فیلترینگ بگوید، گوش شــنوایی برای آن 
وجود نــدارد، یا وجــود دارد و نمی خواهند 

بشنوند. 
مخالفت با رفع فیلترینگ 

از تریبون نماز جمعه
روز جمعه، ائمه جمعه برخی از شهرهای 
کشــور در خطبه های نمــاز جمعه، پیش و 
بیش از آنکه از معیشت مردم بگویند، برای 

فضای مجازی خط و نشان کشیدند.  
ســید محمدمهدی حسینی همدانی در 
خطبه هــای نماز جمعه ۲۵ آبان ماه کرج، با 
انتقاد از کسانی که به دنبال رفع فیلترینگ 
هستند، گفت: دشــمن برای فضای مجازی 
خودش محدودیت می گذارد اما برای ما چیز 
دیگری تجویز می کند چون می خواهد امید، 
اعتماد و عزت ما را از بین ببرد. متأســفانه 
عده ای هم این حرف ها را می پذیرند. حال که 
برخی تصمیم گیران دلسوزی لازم را ندارند 

خودمان باید مراقب فضای مجازی باشیم. 
در  بوشــهری  حســینی  سید هاشــم 
خطبه هــای نماز جمعه ایــن هفته قم هم 
رفــع فیلترینگ را خیرخواهانه ندانســت و 
گفت: این روزها سخن از این است که برای 
تســهیل کار مردم باید تغییراتی در فضای 
مجازی ایجاد شود، این نکته را خیرخواهانه 
می گویــم، که ابتدا قانــون حاکم بر فضای 
مجازی را نظام مند کنیــد و فضای مجازی 
را از رها بودن دربیاورید و ســپس اقدامات 
اصلاحی انجام دهید کسی مانع کسب و کار 

مردم نیست اما با این فضای مجازی که یک 
جنگ اعلام نشده علیه انقلاب، اسلام و مردم 
ما و محور مقاومت اســت به شکلی مناسب 

برخورد کنید.
در نماز جمعه مشــهد هــم وضعیت به 
همین گونه بود. سید احمد علم الهدی امام 
جمعه این هفته مشــهد همچون هفته های 
گذشته که ســوژه ای برای تاختن بر دولت 
دارد، اینبار هم بحث فضای مجازی را پیش 
کشــید و گفت: یکی از عواملی که ســبب 
می شــود جامعه امــروز به عقــب بازگردد، 
ترویج ولنــگاری در فضای مجازی و بعضی 
حرکت های رســانه ای اســت که در اختیار 
نســل جوان قرار دارد. وقتی فضای مجازی 
آزاد شــود و زمینــه گســترش فســاد در 
دســترس جوان قرار گیرد و یا با بی حجاب 
برخورد نشود و بی حجابی آزاد شود، ارتجاع 
از این مسائل شــروع می شود و به نقطه ای 
می رسد که جامعه ما به جامعه قبل از انقلاب 
بازگردد. هفته های پیش نیز چنین روندی در 

تریبون های نماز جمعه حکمفرما بود.
حســینی همدانی، امام جمعه کرج، در 
خطبه های نماز عبادی سیاســی )جمعه ۴ 
آبان مــاه( در مصلای بــزرگ امام خمینی 
)ره(، با تذکر اینکه مســئولین اقتصادی در 
ســخنرانی ها و افاضاتی که دارند دشــمن 
شــادکن و خط دهنده سخن نگویند، گفت:  
»ما الان دچار معضلات اقتصادی و مســئله 
تورم و گرانی هســتیم؛ بعد برای چاره کار، 
مسئول اقتصادی کشــور می گوید: »باید از 
اینترنت رفع فیلترینگ شــود تا کار درست 
شود«؛ این حرف، سخیف و نشانی غلط دادن 

است .«
دنــدی،  جمعــه  امــام  حکیمی فــر، 
درخطبه های نماز جمعــه )۴ آبان ماه(، در 
اظهاراتی بیان کرد: »جریاناتی با مستمسک 
قرار دادن شــعار وفاق ملــی، آن را ناظر به 
آدرس های غلطی نظیر مذاکــره با آمریکا، 
تســلیم بجــای مقاومت، کم رنــگ کردن 
گفتمــان مقاومت و قــدرت عمق راهبردی 
ایران اسلامی در منطقه، موضوع فیلترینگ، 
گمــاردن افراد معلوم الحال در ســمت های 
اجرایی مهم و حســاس، و چندین موضوع 
حاشیه ای و مندرس دیگر تفسیر می کنند. 
در حالی که وفاق ملی بر موضوعات و مسائل 

اصلی و اساسی بر همه چیز مقدم است.
ماموســتا ملاعبدالرحمن مــرادی، امام 
جمعه اهل سنت کرمانشاه هم در اظهاراتی 
که در ۱۲ آبان مــاه بیان کرده بود، گریزی 
به فضای مجــازی زده و گفته بود: »فضای 
مجازی و شبکه های ماهواره ای تاثیرات بسیار 
منفی در مقوله حجاب در جامعه ما داشــته 
اســت که این امر اگر مدیریت نشود بسیار 

خطرناک خواهد بود.«
نمایندگان مجلس به دنبال طرح 

جدید صیانت؟
اما ایــن فقط ائمه جمعــه نبودند که از 
تریبون نماز جمعه برای حمله به دولت بهره 
بردنــد. در صف مخالفان رفع فیلترینگ هم 
نمایندگان فعلی و سابق مجلس هم هستند 
هــم برخی چهره های خــارج از مجلس که 

عصبانیت خود از رفــع فیلترینگ را پنهان 
نمی کنند.

مصطفی میرسلیم نماینده سابق مجلس 
و عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام، 
وقتی موقعیت کاسبان فیلترینگ را خطری 
می بینــد، از توییتری اســتفاده می کند که 
خود فیلتر است. این نماینده سابق مجلس 
که مثل خیلی دیگر از مســئولان کشــور، 
دغدغه فیلترشکن ندارد و بدون دردسر وارد 
فضای مجازی می شود، در شبکه اجتماعی 
ایکس با کنایه از مخاطبان خود می پرســد: 
رفع ممنوعیت از گوشی اپل، تسهیل واردات 
خودرو و رفــع محدودیت از فضای مجازی، 
چه پیامی برای عامه مردم و مشکلات روزمره 

معیشتی آنها دارد؟ 
مدیرکل حقوقی ســتاد امــر به معروف 
کشور نیز در زمره مخالفان رفع فیلتر است و 
معتقد است؛ »رفع فیلتر بدون داشتن قانون 
درســت و جامع و بازدارنده مانند این است 
که ویروس یا میکروبی را بدون واکسن وارد 

جامعه کنیم. «
روزنامه کیهان نیز با اشــاره به شــهادت 
ســردار نیلفروشان و ســید حسن نصرالله 
نوشته اس: »شنیده شده شورای عالی فضای 
مجازی رفع فیلتر برخی ســکوهای معاند را 
در دست بررســی دارد. نمی شود بخشی از 
نظام در برابر دشــمن سرمایه های بی بدیلی 
همچون نیلفروشــان ها و زاهدی ها را فدای 
امنیت کشور کند اما بخش دیگر نظام برای 
سکوهای اطلاعاتی دشمن فرش قرمز پهن 
نماید. رفع فیلتر در این شــرایط بزرگ ترین 

اقدام علیه امنیت ملی است.«
علی نهاونــدی رئیس مرکــز تحقیقات 
اسلامی مجلس شــورای اسلامی با اشاره به 
»ضعف های شــورای عالی فضای مجازی«، 
شــبکه های اجتماعی و پلتفرم های خارجی 
را »زمینه ایجاد ســلطه کفار بر مسلمانان« 
دانسته و تاکید کرد که این نوع سلطه از نظر 

فقهی و شرعی حرام است. 
رسانیوز هم در گزارشی انتقاداتی درباره 
رفــع فیلترینگ بیان کــرد. در این گزارش 
ضمــن تاکید بر آســیب های شــبکه های 
اجتماعی و پیشــرفت دولت ســیزدهم در 
شــبکه ملی اطلاعات، خواهان کنترل کامل 

دولت پزشکیان بر فضای مجازی شد.
 رضا تقی پور عضو حقیقی شورای عالی 
فضای مجازی که از مخالفان رفع فیلترینگ 
است نیز برای دولت شرط گذاشته و گفته» 
آقای رئیس جمهور بارها اعلام کردندکه به 
کار کارشناسی اعتقاد دارند بر همین اساس 
به عنوان یک کارشــناس معتقدم اگر دولت 
می تواند محتــوای ضد اخلاقی که در داخل 
این سکوها منتشر می شود، حذف یا مسدود 
کند و راه حل فنی برای این کار دارد، بیاید 

ارائه بدهد و فیلترینگ را بردارد.«
در این میان هستند نمایندگانی از جریان 
اصولگرا که مخالف فیلترینگ هستند و آن 
را مانع کســب و کار مردم می دانند. علیرضا 
منادی سفیدان،رئیس کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شورای اسلامی در گفتگو 
با خبرگزاری خبرانلاین گزاره هایی را مطرح 

می کند که به نظر می رسد این امیدواری به 
رفع فیلترینگ واهی نیست و به زودی شاهد 
وعده پزشــکیان در مورد رفع فیلتر خواهیم 
بود کما اینکــه او در این گفتگو از همراهی 
پلتفرم ها با ایران می گوید و از نفوذ نداشتن 
کاسبان فیلترشکن در نهادهای مرتبط با رفع 

فیلترینگ. 
مهرداد لاهوتی نایب رئیس کمیســیون 
برنامه و بودجه نیز با اشــاره به سیاست های 
فیلترینــگ بــه خبرگــزاری ایلنــا گفته: 
»می گویند فیلتر واتساپ، اینستاگرام و تلگرام 
برای برقراری امنیت مردم لازم بوده و ما هم 
این را حرف حساب می دانیم و همه باید به 
این تصمیم احترام بگذاریم. اما موضوع این 
است که تقریبا همه در حال استقاده از این 
شبکه های اجتماعی و مجازی هستند با این 
تفاوت که تمام مسئولان کشور و نمایندگان 
مجلس به طور کاملا رایگان از این شبکه ها و 
فضای مجازی استفاده می کنند اما مردم باید 
بهــای آن را بپردازند و فیلترینگ فقط برای 

مردم پولی شد. «
اما آیا واقعا زور مخالفان رفع 

فیلترینگ بر موافقان آن نمی چربد؟  
این سوال از آنجا مطرح می شود که چند 
هفته ایست که در مجلس بحث جدیدی به 
راه افتاده مبنی براینکه نمایندگانی از طیف 
تندرو به دنبال طرح صیانت جدیدی هستند. 
طرحی که می تواند دولت را در مسیر تحقق 
وعده رفع فیلترینگ با دست انداز روبرو کند.
حسنعلی اخلاقی امیری عضو  کمیسیون 
فرهنگی درباره پیش قدم شدن مجلس برای 
ارائه یک طــرح درباره ســاماندهی فضای 
مجــازی می گویــد؛ »فضای مجــازی یک 
ظرفیــت در حوزه های اجتماعی و اقتصادی 
اســت. بســیاری از مردم و جوانان امروزه با 

فضای مجازی درگیر هستند. 
مجلــس، دولــت و مــردم از وضعیــت 
ایجاد شــده ناراضی هستند و با این حساب 
کمیسیون فرهنگی با نگاه به فضای ظرفیتی 
فضای مجازی و نارضایتی از وضعیت موجود،  
در پی ارائه طرحــی مختصر درباره قواعد و 
ضوابط حکمرانی در فضای مجازی اســت. 
در این باره طرحی در کمیته فضای مجازی 
ذیل کمیســیون فرهنگی در حال بررســی 
اســت و اگر این کمیته پیش نویس مربوطه 
را به صحن کمیسیون فرهنگی ارسال کند 
و در صحن نیز مصوب شــود، در دستور کار 
مجلس قرار می گیرد. وی پیشــتر در مورد 
جزییات این پیش نویس گفته بود: هرچند 
که این پیش نویس ارتباط مستقیمی با رفع 
فیلترینــگ ندارد اما زمینه مناســبی برای 
پرداختــن به موضوع فیلترینگ اســت.« با 
سیگنال های ارسال شــده از سوی تندروها 
درون پارلمانی و بــرون پارلمانی، دولت راه 
آسانی را برای رفع فیلترینگ در پیش ندارد. 
هر چند گفته می شود کمیته ویژه رفع فیلتر 
در شورای عالی فضای مجازی تشکیل شده 
اســت اما با وجود مخالفت ها معلوم نیست 
که چه ســرانجامی خواهد یافت. آیا فضای 
مجازی باز هم برای مســئولان آزاد و برای 

مردم عادی فیلتر خواهد بود؟

اطلاع رســانی  رئیــس شــورای 
دولت گفت: ســال ها در مجلس عضو 
کمیســیون های اقتصادی بــوده و در 
بســیاری موارد در جریان موضوعات و 

مسایل سازمان مالیاتی بوده ام.
بــه گزارش ایرنا، »الیــاس حضرتی« روز 
شــنبه در آیین رونمایی از ســند راهبردی 
فرهنگ ســازی مالیاتی گفت: باید در حوزه 
اجتماعــی امید ایجــاد کنیم، زیــرا لازمه 
موفقیت اجــرای تصمیمات بزرگ اقتصادی، 

همبستگی و وفاق اجتماعی است.
حضرتی ادامه داد: دولت آقای پزشکیان به 
این منظور آمده و هدفش اصلاح ســاختارها 
و اقتصاد اســت؛ به همین منظور با سرعت 

زیاد کارهای زیادی در حوزه سیاست خارجی 
در حال انجام است. رئیس جمهوری به دنبال 
امید و وفاق است و اعلام کرده با کسی دعوا 

ندارد.
رئیس شورای اطلاع رسانی دولت گفت: 
رئیس جمهوری بر همبســتگی، دلبستگی و 
همدلی تاکید دارد و خواســتار آن شده که 
همه اقشــار و بخش ها به کمــک بیایند تا 

عدالت سیاسی به وجود آید.
رئیس شــورای اطلاع رســانی دولت با 
اشــاره به انتقادها حتی از ســوی طرفداران 
پزشــکیان از حضــور برخــی وزاری دولت 
سیزدهم بر مسند کار، گفت: رئیس جمهوری 
می گوید من می خواهــم کار کنم و از افراد 

کارامد حمایــت خواهم کــرد. وی تصریح 
کرد: در چالش جنسیتی و تبدیل به عدالت 
جنسیتی، زنان ما ۱۵ خواسته اساسی دارند، 
این در حالی اســت که زنان در طول تاریخ 

سرکوب شده بودند.
حضرتی اظهار داشــت: در حوزه مدیریت 
بانــوان، چهار خانم حضور دارنــد و در بین 
وزرا یک نفر. اکنون رقابت در اینکه در کدام 
وزارتخانه بیشــتر از زنان اســتفاده شده به 

وجود آمده است.
وی ادامه داد: اکنون تعداد زیادی فرماندار، 
رئیــس، مدیر و ... از بانوان هســتند و دیگر 
محدودیتی وجود نــدارد و این روند افزایش 

حضور زنان ادامه خواهد داشت.
اطــلاع رســانی دولت  رئیس شــورای 
افزود: وقتی به بــرادران خود میدان ندهیم، 
دل می برُند؛ چرا که فکــر می کنند در اداره 
کشور خود نقشــی ندارند. در برخی مناطق 
با انتخاب های خوب و انتخاب یک اســتاندار 

عرب، رضایت بالایی به وجود آمد.
حضرتی بــه بازگرداندن دانشــجویان و 
اساتید اخراجی اشاره کرد و گفت: بدسلیقگی 
کم نیست، اما دولت چهاردهم در تلاش است 
همه امور را به تدریج اصلاح کند و مقدمه ای 

برای کارهای بزرگ در کشور است.
وی با بیــان اینکه مالیات هــم می تواند 
امیدآفرین باشد، اضافه کرد: اگر احساس شود 

زور و تبعیض در آن اســت، نارضایتی ایجاد 
می کند.

این مقام مســئول تاکید کــرد: امید به 
آینــده و اعتماد به حکومت و حتی یکدیگر، 
از جمله چالش های بزرگ کشور و بسترساز 
حرکت های آینده، ایجادکننده نظم اجتماعی، 
کمک کننــده به فقرا و از بین بردن تبعیض 

همگی در اختیار دستگاه مالیاتی است.
حضرتــی بیان داشــت: مهمترین چالش 
کشــور، چالش با رســانه اســت چرا که به 
رسانه ها توجه نکردیم و چون فضا انقلابی بود 
همه می آمدند. امروز فضا فضای اقناع اســت 
و باید کار شــود تا تصویر رضایت بخشی در 
مردم ایجاد شــود، امروز جنگ ها را رسانه ها 

اداره می کنند.
حضرتــی ادامــه داد: بنای مــا در دولت 
پزشکیان این نیســت که بگوییم خرابه ای 
تحویــل گرفته ایم، امروز ۲۰ هــزار مگاوات 
کمبود برق داریم و باید در وهله نخست مانع 
از بین رفتن منابع شــویم؛ به این منظور در 
هیات دولت نصــف چراغ ها را خاموش کرده 
ایــم و قرار شــده دفتر رئیــس جمهور هم 

همین گونه باشد.
وی اضافه کرد:  ایران از لحاظ منابع نفتی 
و گازی در جهان جزو اولین ها است، در هیچ 
جــای جهان برق و گاز همزمان به یک خانه 

نمی رود اما در ایران رفته است.

تریبونهاعلیهدولتپزشکیانروشنمیشود

حمله به »موافقان رفع فیلترینگ« از چند جبهه

سیاستخارجیفعال،لازمهتوسعهاقتصادیکشوراست

انتصابمصطفیمولوی
بهسمترئیسدفتربازرسیویژهرئیسجمهوری

رئیس جمهوری در حکمی مهندس مصطفی مولوی را به سمت رئیس دفتر 
بازرسی ویژه رئیس جمهور منصوب کرد. دکتر مسعود پزشکیان در حکم انتصاب 
مهندس مصطفی مولوی به ســمت »رئیس دفتر بازرسی ویژه رئیس جمهور« 
آورده است: نظر به اهمیت اصل نظارت و بازرسی در انجام صحیح وظایف قانونی 
دســتگاه های اجرایی و ضرورت نظارت هدایت گر و پیشگیرانه در جهت ارتقای 
کمی و کیفی ســطح خدمات رسانی به ملت شــریف ایران و با عنایت به مراتب 

تعهد، شایستگی و سوابق ارزشمند جناب عالی، به این سمت منصوب می شوید.
متن کامل این حکم به شرح زیر است؛ نظر به اهمیت اصل نظارت و بازرسی 
در انجام صحیح وظایف قانونی دستگاه های اجرایی و ضرورت نظارت هدایت گر 
و پیشگیرانه در جهت ارتقای کمی و کیفی سطح خدمات رسانی به ملت شریف 
ایران و با عنایت به مراتب تعهد، شایســتگی و ســوابق ارزشمند جناب عالی، به 
موجب این حکم به عنوان »رئیس دفتر بازرســی ویژه رئیس جمهور« منصوب 
می شوید. امید است با اتکال به خداوند متعال و در چارچوب قانون اساسی، اهداف 
ســند چشم انداز، سیاست های کلی مصوب مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، 
برنامه هفتم پیشــرفت و با رعایت منشور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم در 

تحقق اهداف دولت در این حوزه مجدانه کوشا باشید.
شایسته اســت کلیه دســتگاه های اجرایی وزارتخانه ها و نهادها همکاری و 

مساعدت لازم را با جناب عالی در پیشبرد بهینه امور محوله به عمل آورند.

لایحهمعاهدهانتقالبینالمللیزندانیانبینایران
ومالزیتقدیممجلسشد

معاون رئیس جمهــوری در امور مجلس از ارائه لایحــه معاهده بین دولت 
جمهوری اسلامی ایران و دولت مالزی در زمینه انتقال بین المللی زندانیان خبر 
داد. به گزارش ایرنا، »شهرام دبیری« از ارسال لایحه معاده بین دولت جمهوری 

اسلامی ایران و دولت مالزی در زمینه انتقال بین المللی زندانیان خبر داد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور درباره ضرورت ارسال این لایحه گفت: به منظور 
گســترش همکاری های دوجانبه بین دولت جمهوری اســلامی ایران و دولت 
مالزی در زمینه اجرای عدالت و انتقال زندانیان و تســهیل بازپروری اجتماعی و 
بازگرداندن زندانیان به جامعه و تعیین شرایط و فرایند انتقال و تحویل زندانیان 
تبعه دو کشــور دولت این لایحه را برای انجام تشــریفات قانونی مربوط تقدیم 
مجلس شــورای اسلامی کرده اســت. وی هدف از انعقاد این معاهده را ارتقای 
همکاری های حقوقی بین دو کشور دانست و افزود: این معاده فرصتی برای اتباع 
هر طرف که به علت ارتکاب جرم از آزادی خود محروم شــده اند فراهم شــود تا 

محکومیت هایشان را در کشورهای خود بگذرانند.

انتقاددفتررئیسجمهوریازسانسورتصاویردیدار
پزشکیانبااستادموحددررسانهملی

سانســور تصاویر دیدار مسعود پزشکیان و استاد محمدعلی موحد در رسانه 
ملی موجــب انتقاد معاون ارتباطات دفتر رئیس جمهور شــد. به گزارش ایرنا، 
سیدمهدی طباطبایی، معاون ارتباطات دفتر رئیس جمهور در شبکه اجتماعی 
ایکس نوشت:اســتاد محمد علی موحد از مفاخر ارزشمند فرهنگ و ادب است 
که با عمر پر برکتی به بلندای بیش از یک قرن بر تارک اندیشــه معاصر ایران 
می درخشد. رسانه ملی خبر دیدار رئیس جمهور با این چهره ماندگار را در همه 
بخش های خبری سانســور می کند و تازه انتظار مرجعیت رسانه ای دارد. مرحبا 

به این سلیقه!!

پاسخروابطعمومیریاستجمهوری
بهادعایصداوسیما

مدیرکل روابط عمومی ریاست جمهوری با رد ادعاهای صدا و سیما درخصوص 
دلایل عدم پخــش خبر دیدار رئیــس جمهوری با اســتاد محمدعلی موحد، 
توضیحاتی را در این باره ارائه کرد. »حبیب الله عباسی« در گفت وگو با ایرنا درباره 
ادعاهای مطرح شده درخصوص دلایل پخش نشدن خبر دیدار رئیس جمهوری 
با استاد محمدعلی موحد، گفت: دیدار پزشکیان با استاد محمدعلی موحد، پیش 
از ظهر روز جمعه انجام شــد و خبر و تصاویر آن متعاقبا در پایگاه اطلاع رسانی 
ریاست جمهوری و کانال های وابســته در سکوهای فضای مجازی منتشر شد. 
این تصاویر طبعا همچون ســایر رسانه، در دسترس همکاران صداوسیما هم بود 
و قابلیت اســتفاده داشت. مدیرکل روابط عمومی ریاست جمهوری افزود: برغم 
انتشــار متواتر متن و تصاویر مرتبط در فضای مجازی، تصاویر ویدئویی دیدار به 
طور اختصاصی قبل از ســاعت ۱۸ روز جمعه برای صداوســیما ارسال شد. وی 
درباره ادعای بی اطلاعی صداوسیما از انجام این دیدار، خاطرنشان کرد: طبیعی 
اســت که همه برنامه های ریاســت جمهوری با حضور خبرنگاران و نمایندگان 
رســانه ها برگزار نمی شــود. در اینگونه برنامه ها تهیه متن و تصاویر خبر بعهده 
همکاران روابط عمومی اســت که در این مورد نیز در مدت زمان کوتاهی انجام 
شده و حاصل آن در دسترس عموم رسانه ها قرار گرفته است. عباسی با رد ادعای 
درخواســت عدم پخش خبر از سوی دفتر رئیس جمهوری، افزود: در مراودات با 
همکاران صداوسیما، با توجه به اینکه همیشه سرعت ارسال تصاویر اولویت دارد، 
گاهــی پیش می آید که برای جایگزین کردن تصاویر بهتر، کنترل مجدد فنی یا 
محتوایی و مواردی از این قبیل، از آنها خواسته می شود مدت کوتاهی در استفاده 
از تصاویر تامل کنند. در این مورد بخصوص هم، پس از اعلام چنین موضوعی، در 
مدت زمان کمتر از ۲۰ دقیقه، در مکالمه ثانویه به آنها گفته شده تصاویر ارسالی 
قابل اســتفاده است. وی همچنین با رد هرگونه آشفتگی در زمینه هماهنگی با 
صداوسیما درخصوص پخش خبر دیدار پزشــکیان با استاد محمدعلی موحد، 
اذعان داشــت: حتی اگر وجود ناهماهنگی یا موانع فنی را بپذیریم، پوشش خبر 
دیدار رئیس جمهور در اخبار علمی و فرهنگی شــبکه چهار )ساعت ۲۰( به این 
معناست که از آن ساعت به بعد دیگر هیچ مانعی برای پخش خبر وجود نداشته 
است. با این حال »به تشــخیص مدیران و سردبیران رسانه ملی« خبر در هیچ 
کدام از بخش های خبری مهم این رسانه از قبیل ۲۰:۳۰ و ۲۱ پوشش داده نشده 
و در بخــش خبری ۲۴ نیز پــس از ابراز گلایه مندی ما در کنداکتور قرار گرفته 
است. مدیرکل روابط عمومی ریاست جمهوری در پایان، با تاکید بر اینکه رویکرد 
بخش خبری ۲۰ شبکه چهار علمی فرهنگی و جامعه مخاطب آن محدود است، 
تاکید کرد: محدود کردن دایره پخش دیدار رئیس جمهوری با اســتاد موحد با 
توجــه به ارزش  بالایی خبری آن به بخش خبری ۲۰ با منطق سیاســتگذاری 
رسانه ای و معیارهای ســردبیری حرفه ای در تعارض است؛ بهتر است همکاران 
عزیز رســانه ملی، به جای بهانه جویی این را تبیین بفرمایند که با چه منطق و 
استدلالی در سطح سردبیری چنین تصمیمی را گرفته اند. به گزارش ایرنا مسعود 
پزشکیان رئیس جمهور، روز جمعه ۲۵ آبان ۱۴۰۳ در دومین روز از هفته کتاب 
و کتابخوانی با حضور در منزل اســتاد محمد علی موحد شاعر، نویسنده، عرفان 
پژوه و از اعضای فرهنگســتان زبان و ادب فارســی با وی دیدار و گفت وگو کرد. 
رسانه ملی خبر دیدار رئیس جمهور با این چهره ماندگار فرهنگ و ادب پارسی را 
در بخش های مختلف خبری سانسور و تنها به پخش آن در بخش اخبار فرهنگی 

ساعت ۲۰ شبکه ۴ جمعه شب بسنده کرد.

مهاجرانی:
دولتازصنایعدستیحمایتمیکند

سخنگوی دولت در بازدید از سی و هفتمین نمایشگاه ملی صنایع دستی گفت: 
صنایع دســتی می تواند یکی از محورهای توسعه در کشور باشد، دولت کاملا از 
این حوزه حمایت می کند. به گزارش ستاد خبری سی وهفتمین نمایشگاه ملی 
صنایع دســتی، فاطمه مهاجرانی روز شنبه در حاشیه بازدید از سی و هفتمین 
نمایشــگاه ملی صنایع دســتی اظهار کرد: دیدن این همه زیبایی در نمایشگاه 
صنایع دســتی واقعا آدم را به وجد می آورد. سخنگوی دولت افزود: صنایع دستی 
پیوندی بین هویت ما و هنر اصیل هر منطقه اســت و یکی از محورهای توسعه 
به طور حتم صنایع دستی است. دیدن هنرمندانی که با این ذوق و شوق فعالیت 
می کنند واقعا لذت بخش اســت. وی اضافه کرد: در این دوره از نمایشگاه شاهد 
خلاقیت هستیم. خوشبختانه زنجیره نیز در حوزه صنایع دستی در این نمایشگاه 
مورد توجه قرار گرفته اســت و جای خوشــحالی دارد که ایــن ابتکار عمل در 
ســی و هفتمین نمایشگاه ملی صنایع دستی در دســتور کار قرار گرفته است. 
مهاجرانــی ادامه داد: یکی از محورهایی که در صــادرات مدنظر ما قرار گرفته، 
صنایع دســتی اســت. دولت به این حوزه توجه دارد چرا که علاوه بر ارزآوری و 
درآمدزایــی، معرفی کننده فرهنگ و هویت تاریخی و فرهنگی ما اســت. دولت 
 بــه صورت جدی دنبال این موضوع اســت و امید داریم کــه جیب هنرمندان 

صنایع دستی همیشه پر باشد.

دولت

بهروزآذر:
باوروزرابهاستفادهازظرفیتزنان

معاون امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری گفت: ما 
رســمی در دولت داریم که در هر جلسه هیات دولت همه 
انتصابات توســط وزرا را اطلاع رســانی می کنیم خود این 
موضوع عامل تشویقی است. زهرا بهروزآذر، معاون امور زنان 
و خانواده ریاســت جمهوری، در پاسخ به خبرنگار سیاسی 
منیبان درباره پیگیری این معاونت برای استفاده از زنان در 
پست های مدیریتی گفت: ما رسمی در دولت داریم که در 
هر جلســه هیات دولت همه انتصابات توسط وزرا را اطلاع 
رسانی می کنیم خود این موضوع عامل تشویقی است. البته 
وزرای مــا همگی این باور را دارند که باید از ظرفیت زنان 
استفاده کنند. معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری 
افزود: این طور نیســت که از وزرا بــه زور بخواهیم که از 
ظرفیت و توانمندی زنان استفاده کنند. از نقاط قوت دولت 
چهاردهم این اســت که در موضوع زنان و خانواده یک هم 

نظری و وفاق ملی در همه بدنه دولت وجود دارد.

حسینزاده:
نمیشوددرتهران

برایکلایراننسخهپیچید
معاون رئیس جمهوری گفت: اگــر بتوانیم جامعه را به 
لحاظ اقتصادی و اجتماعی توانمند ســازیم، آنگاه شــاهد 
کاهش تمایل به مهاجرت از روســتا به شهر خواهیم بود. 
علاوه بر این، نگرش به توسعه و نگاه به مرکزیت داشتن در 
نظام برنامه ریزی باید متحول شود. عبدالکریم حسین زاده 
معاون توسعه امور روستایی و مناطق محروم کشور ریاست 
جمهــوری در گفت وگو با ایلنا، در رابطــه با جلوگیری از 
مهاجرت بی رویه روســتایان به شــهر ها و امکان توسعه 
روستایی در ایران، گفت: همان طور که اشاره کردم، تمامی 
این مسائل به بحث توانمندسازی بازمی گردد. به واقع، من 
از همان ابتدای فعالیــت خود در این معاونت بر این نکته 
تأکید داشتم که توانمندسازی جامعه اصل داستان ماست. 
اگر بتوانیم جامعه را به لحاظ اقتصادی و اجتماعی توانمند 
ســازیم، آنگاه شاهد کاهش تمایل به مهاجرت از روستا به 
شهر خواهیم بود. علاوه بر این، نگرش به توسعه و نگاه به 
مرکزیت داشتن در نظام برنامه ریزی باید متحول شود. لازم 
اســت که برنامه ریزی هم از بالا به پایین و هم از پایین به 
بــالا به طور همزمان انجام گیرد تا بتوانیم جامعه را تثبیت 
کنیم. اصل داســتان ما در اینجا توانمندسازی است، باید 
ظرفیت های اقتصادی در زنجیره تولید و توزیع را کشــف 
کنیم. باید ظرفیت های واقعی هر نقطه را شناسایی کرده و 
بر اساس آن ها برنامه ریزی و سرمایه گذاری کنیم تا جامعه 
بر پایه ظرفیت های درون ســرزمینی خود توانمند شود و 

روی پای خود بایستد و در همان مکان باقی بماند.
وی با اشاره به حوزه کشاورزی، با طرح این پرسش که 
چرا باید محصولات کشاورزی را از طریق دلالان بفروشیم، 
اظهار کرد: اگر بتوانیم زنجیره بازار درســت کنیم، کشاورز 
می توانــد مایحتاج و محصولات خود را به طور مســتقیم 
بفروشد و از درآمد حاصل هم خودش بهره مند شود. حذف 
دلالان، ایجاد بازارهای منطقــه ای و همین منظومه هایی 
که الان مطرح اســت از جمله راهکارهایی اســت که باید 
به آن توجه کنیم. توانمندسازی یعنی همین موارد مانند 
معادنی که وجود دارد. حسین زاده عنوان کرد: نمی توانیم 
در تهران بنشــینیم و برای تمام پهنه ی ســرزمینی ایران 
نسخه ای واحد تجویز کنیم و تصور کنم همین نسخه برای 
تمام ایران پاسخ گو است. ظرفیت نقطه ای یعنی در کشور 
یعنی کشــف کنیم که فلان دهســتان در فلان نقطه چه 
ظرفیتی دارد و بعد روی همان نقطه سرمایه گذاری کنیم.  
متأسفانه بخش عمده ای از تسهیلاتی که بانک ها به منظور 
توانمندسازی تخصیص داده اند، به هدف نرسیده است.  زیرا 
یک شــاکله تعریف کرده ایم و تســهیلات و وام داده شده 
اســت تا چهار گاو و گوسفند خریده شود، بعد از شش ماه 
این ها خورده می شــوند و ماندگار نیستند ولی ما چقدر به 
سمت اقتصاد پایدار حرکت کردیم. معاون رئیس جمهوری 
با بیان اینکه همانطور که ما بر این باوریم که یارانه های ما 
باید هدفمند باشد، سرمایه گذاری های ما نیز باید هدفمند 
شــوند، گفت: در یک نمونه سال گذشته حدود ۱۱ همت 
برای همین موضوع تسهیلات اختصاص پیدا کرده است که 
باید تلاش کنیم در مسیری باشد که باعث توسعه ی پایدار 
در منطقه شــود و تنها راه آن این است که ما تسهیلات را 
هدفمند بدهیم، ظرفیت ها را بشناسیم و آنها را احیا کنیم؛ 

محصولات کشاورزی که گفتم یک نمونه کوچک است.
در تمــام دنیــا، این اصــل وجــود دارد و زنجیره های 
مختلــف در بخش هــای گوناگون ایجاد می شــود و برای 
آن ها ســرمایه گذاری صورت می گیرد که فروشنده ی یک 
برند، همان تولیدکننده محصولات کشاورزی است، نه آن 
کسی که در حاشیه نشســته از آن استفاده کند. الان در 
مناطق مرزی دقت کنید، اصل بهره بردار مرزنشــین است 
یا  افرادی که در کلان شــهرها هستند؟، این روند را باید 

معکوس کنیم.

عروجشهادتگونهسرهنگبیاضیپور
درحیناجرایماموریتآموزشی

روابــط عمومی ســپاه ثارالله اســتان کرمــان از عروج 
شهادت گونه سرهنگ دوم پاسدار محمدرضا بیاضی پور حین 
اجرای ماموریت آموزشــی در یکی از مراکز آموزش ســپاه 
استان کرمان خبر داد. در این اطلاعیه آمده است: »در روز 
پنج شنبه ۲۴ آبان ماه جاری پاسدار رشید اسلام سرهنگ 
دوم پاســدار محمدرضا بیاضی پور؛ از مربیان آموزشی سپاه 
ناحیه رفســنجان حین اجرای ماموریت آموزشی در مرکز 
آموزش سپاه رفسنجان دچار ســانحه  و مجروح و در یکی 
از مراکز درمانی اســتان بستری شد که علی رغم تلاش های 
به عمل آمده توسط کادر پزشــکی، صبح امروز به لقاء الله 
پیوست. با تسلیت عروج ملکوتی این پاسدار رشید و فداکار 
به خانواده معظم و همرزمان غیرتمند آن مجاهد عزیز اعلام 
می شود آیین های تشــییع و خاکسپاری پیکر مطهر وی از 

طریق رسانه ها اطلاع رسانی خواهد شد.

۴۵۰هزارگواهینامهمهارت
برایسربازانصادرشدهاست

فرمانده قرارگاه مهارت آموزی کارکنان وظیفه در ارتش 
از تشــکیل قرارگاه مهارت آموزی در ۲۷ اســتان توسط 
ارشــدهای نظامی ارتــش خبر داد و گفــت: حدود ۴۵۰ 
هزار گواهینامه مهارت برای ســربازان صادر شده است. به 
گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ محمد محمودی 
در آیین افتتاحیه مرحله کشــوری دومین دوره مسابقات 
مهارتی کارکنان وظیفه نیروهای مسلح جمهوری اسلامی 
ایران که در ســتاد ارتش برگزار شد، گفت: مهارت آموزی 
سربازان وظیفه در دوره های تخصصی و عمومی با توجه به 
نیازهای بازار کار، منجر به رشد فردی سربازان، تاثیرگذاری 

در زندگی اجتماعی و توسعه کشور می شود.

رویداد

دفاعی


